
Bestuursvergadering Stichting Eén en Ander, 17 januari  2008 
Aanwezig: Gert Jan Verhoog (voorzitter), Leendert de Lange (vice-voorzitter), Lars Kuipers (secretaris), Gerhard van 
Roon (penningmeester), Jurianus Simonis (lid 1, woordvoerder), Gilles Boeuf (lid 2), Eric Stolwijk (lid 3) 
 
Opening 
De voorzitter opent de vergadering met de opwekkende noot dat 2008 belooft een oogstjaar te 
worden. Hij doelt daarbij onder meer op de in de steigers staande projecten en de beoogde 
vaststelling van het langverbeide huishoudelijk reglement. 
Voorts spreekt hij, in een staande traditie, het vers ‘Wacht’ uit van Hendrik Marsman: 
 
Zee, storm en duister 
en eeuwigheden breken in den nacht;  
mij worde dracht van firmamenten 
zeer verzacht. 
 
Ik kan der vuren huiverende wacht  
niet langer hoeden 
ik ben gansch ontkracht 
 
Geef mij uw schemering 
geef mij uw grijzen wind 

Mededelingen 
De penningmeester verzoekt de concept-jaarrekening 2007 als nieuw agendapunt te mogen 
inbrengen. De vergadering stemt hiermede in. 
Het lid merkt op tot zijn spijt niet aanwezig te kunnen zijn bij de uitreiking van de mr. 
Gonsalvesprijs op 15 gebruari. Hij vertoeft op die dag in Londen. De vergadering neemt met 
spijt kennis van dit geval van overmacht, maar tegelijkertijd klinken opluchting en relativering 
door in de opmerking dat de rekening van het afsluitende diner nu lager zal uitvallen. 
Het lid zal in de geest bovendien aanwezig zijn, als schrijver van de eerste mr. R.A. 
Gonsalveslezing, dewelke zal worden uitgesproken door de voorzitter van het College van 
Procureirs-Generaal, de landelijke leiding van het OM.  
 
Verslag 22-11-2007 
Naar aanleiding van het verslag geeft de secretaris aan dat de publicatie van de Tien van Simonis 
niet eind 2007, maar waarschijnlijk in 2008 zal geschieden. 
De vergadering stelt overigens het verslag vast, onder dankzegging aan de secretaris die het hem 
toch maar weer mooi heeft geflikt. 
 
Huishoudelijk reglement 
Het lid geeft aan de laatste opmerkingen, gemaakt tijdens de vergadering van 22 november jl., 
te hebben verwerkt. Het eerdere artikel 8  is geschrapt en vervangen door een geheel nieuw 
artikel 8, ziende op beperking van de algemene bewegingsvrijheid van voorzitter en vice-
voorzitter, voor zover deze het gebruikmaken van bepaalde vervoermiddelen betreft. 
Na een korte leespauze geeft de voorzitter het concept in bespreking. 
De voorzitter en vice-voorzitter geven aan met de redactie van het eerder genoemde artikel uit 
de voeten te kunnen. 
De secretaris plaatst een kritische noot. Tijdens de rit naar de vergadering is hem weer eens 
opgevallen aan welk gevaar fietsers zich blootstellen in het dagelijks verkeer. Ternauwernood 
heeft hij levens kunnen sparen. De secretaris stelt daarom voor aan de genoemde 
vervoermiddelen de fiets toe te voegen; hij wijst daarenboven op de extra risico’s die gebruik 
van de eenwielige variant met zich meebrengt, zeker als zich daarop twee personen tegelijk 
begeven. 
De penningmeester vraagt zich af of in dit verband ook de tandem vermelding behoeft. 
De voorzitter suggereert de meer algemene term ‘rijwiel’. 



De penningmeester geeft aan dat hij in de redactie van het voorstel graag een formulering zou 
zien die het algemeen gebruik van enig rijwiel door voorzitter en vice-voorzitter niet 
onmogelijk maakt. De voorzitter riposteert alert dat, teneinde deze ongewenste uitwerking te 
voorkomen, de uitdrukking ‘één en hetzelfde rijwiel’ kan worden gebezigd. De voorzitter vraagt 
lid 3 of deze vanuit zijn professie de behoefte gevoelt op dit redactievoorstel te reflecteren. Lid 
3 bestudeert veelzeggend het plafond. 
De voorzitter stelt voor het huishoudelijk reglement met bovengenoemde aanpassing vast te 
stellen. De vergadering humt instemmend. 
Hierna ontstaat ineens enige discussie over de exacte status van groot-donateur als bedoeld in 
artikel 13. Besloten wordt hierop later in de vergadering nog terug te komen. (NB: de hieruit 
voortvloeiende verdere redactie-aanpassingen zijn terug te vinden in deze notulen onder het 
punt ‘Jaarplan 2008’.) 
 
Aanduiding van leden in verslagen 
De voorzitter geeft het voorstel van de secretaris in bespreking. 
De secretaris zelf geeft aan dat er wat hem betreft een redactionele omissie in het voorstel zit. Er 
wordt in het voorstel gerept van een ‘blijvende aanduiding van Juriaan Simonis als lid 1’. Hij 
merkt op dat tot voor kort altijd aan Simonis werd gerefereerd als ‘lid’, zonder toevoeging van 
het getal 1. De secretaris ziet aldus twee mogelijke uitwerkingen van zijn voorstel om grofweg 
alles bij het oude te laten: voortaan kan voornoemde Simonis worden aangeuid als ‘lid’ of als 
‘lid 1’, waarbij zulke niet afdoet aan het voorstel om de heren Boeuf en Stolwijk te benoemen als 
respectievelijk lid 2 en 3. 
Het lid trekt een parallel met de rolprenten gewijd aan de heldendaden van de heer Rambo. 
Naar de eerste, uitgebracht onder de titel ‘First Blood’, werd na het verschijnen van twee 
sequels verwezen als ‘Rambo 1’. Het lid zegt dat hij het voorstel, ondanks de rammelende 
onderbouwing, een goed voorstel vindt. 
De vice-voorzitter denkt namens het bestuur te spreken als hij zegt te hechten aan de blijvende 
aanduiding van Juriaan Simonis als ‘lid’, dus zonder getal. Dit drukt volgens hem vertrouwen 
en genegenheid uit. Hij voorziet dat ook de verwijzing naar de nieuwe bestuursleden als ‘lid 2’ 
en ‘lid 3’ spoedig een dergelijke gevoelslading zal krijgen. 
Hij stelt zich wel de vraag wat er mocht gebeuren als het lid het bestuur om welke reden dan ook 
zou ontvallen; kan de titel ‘lid’ dan aan iemand anders toevallen of wordt een nieuw toetrednd 
bestuurslid automatisch ‘lid 4’? 
De vergadering besluit dat de aanduiding ‘lid’ ook posthuum aan Juriaan Simonis toevalt. 
De penningmeester, die tot dan toe in het levendig debat niet van zich heeft doen horen, wijst 
op een licht gevoel van verwarring dat de verslaglegging waarin wordt gesproken van lid 2 
respectievelijk 3 bij hem toch een lichte verwarring oproept. Hij verwijst in dit licht ook naar 
het concept-verslag van 22-11, waarin de secretaris het spoor ook zelf even bijster was. 
De secretaris zegt uitstekend uit de voeten te kunnen met de mening van de meerderheid der 
vergadering, waarin gevoel voor traditie de overhand heeft; ook zijn voorstel heeft zulks willen 
uitdrukken. 
De vergadering volgt het voorstel om alles bij het oude te laten, onder aantekening van het feit 
dat naar bestuurslid Simonis blijvend zal worden verwezen als ‘lid’, en dat het gebruik van deze 
verwijzing exclusief hem geldt, nu en in een onbekende toekomst. 
 
Jaarverslag 2007 
De voorzitter zegt de secretaris dank voor het aan hem toegeschreven voorwoord, dat uit het 
volle leven gegrepen is. 
De vice-voorzitter geeft aan in samenwerking met lid 3 alsnog twee redactionele passages over 
de Gonsalvesprijs te zullen aanleveren; een voor het jaarverslag en een voor het jaarplan 2008, 
beide binnen een week. De secretaris zal deze op de mail zetten naar het bestuur. Als dit 
akkoord is, kunnen de stukken aan de openbaarheid worden prijsgegeven. 
De vice-voorzitter feliciteert het comité van uitvoering van Op het Zand met de binnengehaalde 
subsidie van het Prins Bernhard Cultuurfonds á 1500 euro. 
Met inachtneming van het eerdergenoemde wordt het jaarverslag vastgesteld. 
 
Jaarrekening 2007 



De penningmeester overlegt de concept-jaarrekening over het jaar 2007 – deze moet overigens 
nog door de accountant worden vastgesteld – met de toevoeging dat 2007 voor de stichting een 
kalm jaar was. 
Vooruitblikkend naar 2008, wijst hij erop dat de begroting bij de huidige stand van zaken een 
aanzienlijk tekort laat zien. Zaken als een abonnement op ANP Pers Support – ‘dat tikt aan’ – 
maar vooral de kosten van de aanstaande uitreking der Gonsalvesprijs zijn daaraan debet. 
Echter: de vice-voorzitter kan het fronsen van de wenkbrauwen aanzienlijk doen afnemen met 
de geruststellende opmerking dat het ministerie van Justitie inmiddels de gevraagde subsidie 
van 10.000 euro heeft toegezegd. De voorzitter bevestigt deze woorden en zegt dank Henk van 
de Stolpe, die in dit verband intermediaire handelingen verrichtte. 
De contacten met uitgeverij Kluwer voor een even grote bijdrage zijn nog niet afgerond. Gelet 
op eerder gewekte verwachtingen is de hoop dat deze contacten tot een voor de stichting 
gunstige beschikking zullen leiden. De voorzitter is van mening dat ‘alles op alles moet worden 
gezet’ om deze bijdrage los te peuteren, daarbij wijzend op de korte nog resterende tijd tot de 
uitreiking. 
Ook met de Rabobank, die zich eerder voor een duur van drie jaar aan de Gonsalvesprijs 
verbond, zal nog worden gesproken. 
De penningmeester wijst erop dat hij in de begroting een stelpost van 750 euro heeft 
opgenomen voor de eerste Poëzieprijs. Het ware een goede zaak als ook voor dit bedrag nog een 
sponsor kon worden gevonden. De vergadering ginnegapt, verwijzend naar de aard van de prijs 
– een weekendje weg - dat NS Dagtochten een voor de hand liggende partner zou zijn. Lid 2 
heeft hier zo zijn vraagtekens bij en wijst erop dat de prijs snel wordt uitgereikt; een twijfel die 
de voorzitter deelt. 
De penningmeester roept de bestuursleden op voor 2008 hun traditionele donatie van 25 euro 
te voldoen. 
Tenslotte vraagt de penningmeester aandacht voor een historisch overzicht van kosten en baten 
van de stichting dat hij opstelde. Uit de gestaag stijgende kosten die de stichting maakt, en de 
eerder uitgesproken bestuurlijke intentie deze kosten althans voor een fors deel te willen 
dekken uit donaties, destilleert de penningmeester de uitdagende missie om een schare 
donateurs te werven die gezamenlijk een bedrag van 3000 euro per jaar ophoest. 
Het punt van de werving zal op een komende vergadering separaat worden geagendeerd. 
 
Jaarplan 2008 
De vice-voorzitter veroorlooft zich een voorzichtig kritische noot bij de redactie van het 
voorwoord; verdraagt de enigszins behoedzame toon die er uit spreekt zich met de explosie van 
activiteiten van de stichting in 2008? 
De vergadering besluit dat de redactie in het algemeen goed aansluit bij het gedachtengoed van 
de stichting. 
De vergadering staat, naar aanleiding van de passage over donateurs, voorts stil bij de speciaal 
gecreëerde status van groot-donateur. De voorzitter stelt voor de omschrijving in het jaarplan 
aan te vullen tot ‘een titel die kan worden toegekend op basis van meer subjectieve criteria dan 
de hoogte van een donatie alleen’. Het lid wijst in dit verband op het denkbare geval dat iemand 
de eerstgeborende aan de stichting zou toezeggen. 
De vice-voorzitter leidt hieruit af dat het niet automatisch zo is dat de donateur die meer dan 
25 euro schenkt, hierdoor aanspraak kan maken op de status van groot-donateur. Hij vraagt 
zich af of het nodig is een donateurscarrière te maken, of dat men als het ware op het 
allerhoogste niveau van onderscheiding kan instappen. 
De voorzitter concludeert dat de vergadering het erover eens is dat het verlenen van de status 
van groot-donateur onafhankelijk is van de hoogte van de donatie, en dat het bestuur vaststelt 
aan wie de status van groot-donateur wordt verleend. Deze samenvatting ontlokt de vergadering 
een instemmend klankpalet. 
De voorzitter vraagt het lid het concept-huishoudelijk reglement aldus aan te passen. 
De voorzitter informeert voorts naar de stand van de onderzoekingen rond een uiterlijk 
onderscheidingsteken voor donateurs. Zou het mogelijk zijn om voor het aanstaand eerste 
lustrum – augustus 2008 – een en ander te realiseren?  
De vice-voorzitter heeft hiervoor het wereldomspannend web geraadpleegd en gezien dat het 
zeer wel mogelijk is om voor een bescheiden bedrag een aantrekkelijk geëmailleerde speld te 
doen vervaardigen met het stichtingswapen. De vice-voozitter zegt in de eerstkomende 
bestuursvergadering een hiertoe strekkend voorstel te zullen doen. 



De voorzitter wijst in dit verband nog op het bestaan van een nering in onderscheidingen te 
Brussel, waar (afgezanten van) Afrikaanse staatshoofden met dozen tegelijk de deur uit 
wandelen teneinde de eigen bevolking passend te kunnen lauweren. 
Naar aanleiding van de passage over de Poëzieprijs meldt lid 2 dat het betreffend comité van 
uitvoering heeft besloten om in 2008 nog niet de samenwerking met een landelijk medium te 
zoeken; de resterende tijd is volgens het comité te beperkt; een inschatting die het bestuur kan 
delen. 
De penningmeester voegt hieraan toe dat de inzendingen binnenstromen en dat het niveau niet 
tegenvalt, zodat er in 2008 zeker een aansprekende winnaar zal zijn. De uitreiking, gekoppeld 
aan een feitelijke ode aan de loketbediende, zal op gepaste wijze bij de schrijvende en 
audiovisuele media onder de aandacht worden gebracht. 
Het comité van uitvoering zal begin februari bijeenkomen om een en ander vorm te geven. 
Het jaarplan wordt vastgesteld.   
 
Gonsalvesprijs 
De penningmeester vraagt of de tijdens de uitreiking uit te spreken mr. Gonsalveslezing in 
cahiervorm zal worden uitgebracht. Teneinde zicht te krijgen op de kosten, ware het wenselijk 
inzicht te hebben in de omvang van het verhaal. De voorzitter kijkt vragend naar het lid, dat 
betreffende lezing voor de bedachte spreker voorbereidt. Het lid zegt dat de spreker om twaalf 
A-viertjes heeft gevraagd. De penningmeester verzoekt in vertrouwen een concept te mogen 
ontvangen, teneinde een passende offerte te kunnen aanvragen. 
Lid 3, als waarnemend voorzitter van het comité van uitvoering, meldt dat net als in 2005 een 
publieksonderzoek is gehouden naar de heersende opinies omtrent de strafrechtspleging. Een 
persbericht omtrent de uitkomsten zal nog in januari het licht zien. Lid 3 zal het concept ter 
kennisname via de mail aan de collega-bestuurders doen toekomen. De voorzitter van het 
College van Procureurs-Generaal, de landelijke leiding van het OM, zal in zijn lezing op de 
uitkomsten reflecteren. 
De vice-voorzitter informeert of hij, net als de vorige keer, als ceremoniemeester moet 
fungeren. Het antwoord luidt instemmend. 
De voorzitter van het curatorium heeft aangegeven deze functie in de aanloop naar de uitreiking 
van 2008 nog te willen vervullen, maar het antwoord van die vraag voor de toekomst te willen 
laten afhangen van een overleg omtrent nevenfuncties dat hij nog met zijn nieuwe werkgever 
moet voeren. 
De voorzitter verzoekt de bestuursleden de aanwezigheid bij te uitreiking schriftelijk te willen 
bevestigen. 
 
Groep Schinkelshoek 
Er zijn geen mededelingen hieromtrent, anders dan dat de eerstvolgende bijeenkomst op 28 
januari zal plaatshebben. 
 
Cahiers 
De penningmeester zal een voorstel doen omtrent de uitgave van een sobere doch smaakvolle 
reeks cahiers. Hij verwacht dat een dergelijke uitgave enige honderden euro’s per aflevering zal 
kosten. 
Enige discussie ontstaat over de vraag of het niet de moeite waard zou zijn de ‘Tien van Simonis’ 
het eerste cahier van de stichting te doen zijn. 
De secretaris staat hier huiverig tegenover. Waar het bestuur een en andermaal spreekt over de 
noodzaak dat er tegenover kosten ook een baat moet staan, zou dit hier haaks op staan; anders 
dan bij de publicatie van de Gonsalveslezing, die uit de baten voor de Gonsalvesprijs kan 
worden gedekt. 
Ook het lid fronst de wenkbrauwen. Hij vindt de stellingen in de huidige vorm niet publicabel. 
De voorzitter kijkt nu op zijn beurt peinzend. Hij zou toch graag een spoedige uitgave zien en 
vraagt de mogelijkheden te verkennen. 
De vice-voorzitter biedt een uitweg. Hij stelt voor de publicatie van een cahier met de 
voornoemde stellingen te koppelen aan het aanstaande lustrum. 
De voorzitter aanvaardt deze ingeving van zijn plaatsvervanger in dank; een degelijke uitgave 
creëert een fraai momentum. 
Het lid concludeert dat de molensteen weer een eindje verder is gerold; de vergadering stemt 
in. 



 
Excuses moord Willem van Oranje 
De voorzitter licht dit punt toe. Toen enige jaren geleden de Paus kwam te overlijden, ontstond 
enig publicitair tumult rond de kwerstie dat Hare Majesteit Koningin Beatrix zich bij de 
uitvaart slechts op ambassadeursniveau liet vertegenwoordigen. 
De voorzitter zegt dit te kunnen billijken. Immers: Filips II, koning van Spanje, maakte in de 
strijd tegen de afvallige Hollanders in late zestiende eeuw gemene zaak met het Vaticaan, dat een 
banvloek uitsprak over Willem van Oranje. Het was mede deze banvloek die Balthasar Gerards 
bracht tot zijn daad (overigens waren hem ook verheffing in de adelstand en een zetel in de 
hoogste regionen van de hemel in het vooruitzicht gesteld). 
De voorzitter vraagt zich af of het niet tijd wordt dat het Vaticaan excuses maakt aan het huis van 
Oranje; de kwestie van de koninklijke vertegenwoordiging bij het overlijden van de Paus doet 
hem vermoeden dat er nog immer iets tussen Nederland en het Vaticaan in staat. 
De voorzitter vraagt zich af of het lid kan uitzoeken of er op dit punt ooit verzoenende acties 
zijn geweest. Zo nee, dan ligt hier een mooie taak voor de stichting: eerst de zaak oprakelen om 
haar vervolgens uit de weg te ruimen. 
De penningmeester vindt de zaak interessant. 
Enige discussie ontstaat over de rol van verjaring in de juridische merites van deze kwestie. 
Het lid merkt op dat de rechtspersoon Vaticaan nog bestaat. Het lid vindt de vraag juridisch 
interessant genoeg om zich erin te verdiepen, maar is minder ontvankelijk voor het doorwerken 
van acties van de stichting in de praktische verhoudingen tussen Vaticaan en Nederlands 
koningshuis op dit moment. Hij bezigt de woorden ‘griezelige vermenging van kerk en staat’ en 
zegt dat hij als belastingbetaler niet graag het staatshoofd en haar menagerie de uitvaarten van 
staatshoofden van dwergstaatjes ziet bezoeken. 
De voorzitter vraagt het lid om enige verkenningen te doen, waarna het punt ter vergadering 
kan worden hernomen. 
De vergadering besluit aldus. 
 
Evaluatie kerstkaart 
Dit punt is geagendeerd na de ontdekking van een afwijkende spelling op de kerstkaart. Het 
gedicht van lid 2 bevat het woord ‘innnig’. 
De penningmeester doet boete en spreekt van een tikfout, maar lid 2 feliciteert de 
penningmeester juist met deze taalvondst.    
De voorzitter spreekt zijn tevredenheid uit over het feit dat in de opmaak van de kaart een 
elegante wijze is gevonden om de ontvanger te wijzen op de mogelijkheid om donateur van de 
stichting te worden. 
De penningmeester zegt dat het zaak is om de lijst van relaties nu uit te breiden. Iedere door de 
stichting georganiseerde activiteit moet worden aangegrepen om naam- en adresgegevens zo 
spoedig mogelijk te delen. Ook familie en dergelijke moet er zo snel mogelijk bij worden gelapt. 
De vice-voorzitter oppert het idee om de aanwezigen bij de uitreiking van de Gonsalvesprijs 
achteraf het cahier met de Gonsalveslezing te sturen. 
De voorzitter onderstreept het belang om relaties van de stichting met vatshoudendheid op de 
mogelijkheid van het donateurschap te wijzen. Dit punt wordt voor de volgende vergadering 
geagendeerd. 
 
Credo 
De voorzitter, kijkend op de klok, suggereert dat het tijd wordt om te gaan Chinezen. 
Hij stelt daarom voor dit punt voor het moment af te doen met de hartekreet dat het mooi zou 
zijn om een credo te hebben ten tijde van het lustrum. 
De penningmeester brengt in de kantlijn naar voren dat het Spaans volkslied het al 196 jaar 
zonder tekst moet stellen. 
 
Rondvraag 
De vice-voorzitter blikt vooruit naar de komende algemene beschouwingen. De gelukkige 
omstandigheid van zijn langzaam opzwellende echtgenote maken beschouwingen in het voorjaar 
een hachelijke onderneming. 
De voorzitter stelt voor om uit te wijken naar de nazomer en de algemene beschouwingen te 
combineren met de viering van het lustrum. 
Enige discussie omtrent de bestemming levert (de omgeving van) Münster op als mogelijkheid. 



De voorzitter sluit de vergadering; de behoefte de vergadering naar traditie te besluiten met een 
stemming vers wordt in dit geval overstemd door het gelijktijdig geknor van zeven 
bestuursmagen. 
 


